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一、  研究範圍：本所以英美文學、比較文學及相關研究為範圍。  

二、  修業年限：以二至七年為限。  

三、  課程與學分：除博士論文外，至少 30 學分。  

（一）必修科目：  

1 .  文學理論或西洋思想史或比較文學方法 (3 學分 )。  

2 .  第二外國文：為本所必修課程，但不計學分。學

生須修畢大學部開設之同一語言課程二年（每學

期 3 學分，共 12 學分）且成績達及格  (70 分 )標

準。本所研究生曾於教育部認可之國內外大學修

習第二外國文者，可於開學前，檢附成績証明辦

理抵免。  

（二）選修科目：課號為 D(或 M)之課程，其中得有「專題

研究」課程 (一門課一學分，至多三門 )與外所課程 (含

依校際選課辦法與交換期間所修習之課程，至多 9 學

分 )；專題研究與外所課程合計不得超過 12 學分。選

修專題研究之學生須徵得博士論文指導教授及授課教

授同意，並於〈專題研究課程計畫綱要〉上簽名後，

依下列期限將綱要送交所長批准後始得修讀。第一學

期繳交期限為 7 月 31 日，第二學期為 12 月 31 日。  

（三）本所學生於碩士班時期曾修習之研究所課程，得於入

學後申請抵免；如修習他校研究所課程，則可申請抵

免為跨校選課學分。上述抵免學分合計不得超過 9 學

分，且皆須經所長核可。  

四、  資格考試：  

（一）須考兩科：  

1 .  報考第一科資格考試 (修課範圍內 )，須修畢本所

規定之應修 (D/M)科目與學分，並已開始修習第

二外國文，由學生與授課教師商定書單；報考

第二科資格考試 (與論文主題相關 )，至少需已開



始修習第二年之第二外國文，由學生與指導教

授商定書單。  

2 .  兩科考試書單 (一式三份 )須先送交所長，作為命

題之依據；所長得視情形聘請專家就書單內容

提供修正意見。  

（二）須於修業四年內通過資格考試，始取得「博士學位

候選人」資格。  

（三）依本校「博士學位候選人資格考核實施要點」規

定：資格考試不及格，經重考一次仍不及格者，應

令退學。  

五、  發表論文：  

學生須於修業期間內完成下列兩項論文發表之要求，方可參

加學位考試： (1)於國內外有關之學術會議中發表論文至少一

篇 (2)於具審查制度之學術期刊或審查通過出版之學術專書中

發表論文至少一篇 (可為前項會議論文修改後發表 )。  

六、  博士論文： 0 學分，必修。  

（一）取得「博士學位候選人」資格後，始可開始撰寫論

文。學生可自由選擇英美文學、比較文學或相關研

究題目，並經指導教授及所長同意。撰寫論文前，

須先提出經指導教授同意之計畫書（一式三份），

送交所長聘請相關教師二人連同學生指導教授審核

及口試。口試通過後，至少應間隔 4 個月，始得申

請學位考試。  

（二）論文限以英文撰寫，正文長度應達 200 頁以上，參照

最新 MLA Handbook 格式打字或電腦列印。論文內

容若包含長篇作品之全文翻譯，翻譯之文字不得列

入正文，而應列為附錄。論文於口試通過後，依規

定裝訂成冊。  

（三）已發表的論文，可以成為博士論文之一部份，但須於

Acknowledgements 說明，並於該章節 Tit le 處加註說

明。惟須注意版權歸屬問題。  

七、  學位考試：  

（一）申請期限：學生須於學校規定之申請期限前提出申

請，且學生舉行學位考以當學期不得出國交換或實習為原則，

必要時經指導教授同意，得以於出國交換或實習當學期舉行學

位考。 



（二）申請時，應填具申請書，並檢附歷年成績表一份、

論文發表證明、指導教授認可之論文初稿及其提

要。  

（三）學位考試口試委員需至少兩位系外委員（其中一位

必須為校外委員）。  

（四）學生繳交學位論文前，應繳交學位論文學術倫理暨

原創性比對聲明書至系辦公室留存備查。  

（五）論文口試完畢後，須將論文修改之部份加以標記並

附修改說明，寄予全體口試委員認可並於同意書簽

名後，於規定時間內繳回系辦公室，始得辦理離校

手續。如有爭議時，呈請所長裁決。  

（六）本學位考試依本校研究所博士暨碩士學位考試規則

辦理。  

八、  學生擔任教學助理、由本系經費支應之行政助理至多共二

職。  

九、  本章程經課程委員會通過並送系務會議核備後實施，修正時亦

同。  

98年 12月 30日外文系 98學年度第 1學期第 2次課程委員會通過 

99年 3月 3日外文系 98學年度第 2學期第 1次系務會議修正通過 

101年 3月 28日外文系 100學年度第 2學期第 5次課程委員會議通過 

101年 4月 18日外文系 100學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

103年 3月 12日外文系 102學年度第 2學期第 3次課程委員會議通過 

103年 4月 16日外文系 102學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

103年 4月 23日 102學年度第 2學期第 4次課程委員會議通過 

103年 6月 17日外文系 102學年度第 2學期第 4次系務會議通過 

104年 3月 11日 103學年度第 2學期第 4次課程委員會議通過 

104年 4月 15日外文系 103學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

105年 3月 16日 104學年度第 2學期第 6次課程委員會議通過 

105年 4月 13日外文系 104學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

106年 5月 26日外文系 105學年度第 2學期第 8次課程委員會議通過 

106年 9月 20日 106學年度第 1學期第 1次系務會議通過 

109年 3月 25日外文系 108學年度第 2學期第 4次課程委員會議通過 

109年 4月 15日外文系 108學年度第 2學期第 1次系務會議通過 

109年 9月 21日外文系 109學年度第 1學期第 4次課程委員會議通過 

109年 9月 30日外文系 109學年度第 1學期第 1次系務會議通過 

111年 9月 21日外文系 111學年度第 1學期第 5次課程委員會議修正通過 

111年 9月 28日外文系 111學年度第 1學期第 1次系務會議通過 

 



PhD Program 

The PhD program concentrates on English and American literatures, comparative literature, and other 

topics and approaches relevant to these areas. To earn a PhD degree, the candidate must have 

completed a minimum of 30 credits of course work (including two required courses: a second foreign 

language [no credit] and one of the following -- Literary Theory, Introduction to Graduate Studies in 

Comparative Literature, or Western Intellectual Tradition [3 credits each] ). The candidate must also 

have passed the qualifying and preliminary examinations on two subjects and completed a dissertation, 

which requires an oral defense. Completion of this program takes two to seven years. 

PhD Program Regulations 

 

Revised and Passed by May 31, 2023, Curriculum Committee Meeting 

Presented at June 15, 2023, Departmental Affairs Meeting 

Passed by April 19, 2024, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 24, 2024, Departmental Affairs Meeting 

 

 

I. Areas of Study 

Research in this program concentrates on English and American literatures, comparative literature, and 

other topics and approaches relevant to these areas. 

II. Time to Degree 

The degree requires a minimum of two years of study, allowing for a maximum of seven years. 

III. Coursework and Credits 

Excluding the dissertation, a minimum of 30 credits is required. 

1. Required Courses 

(1)  One of the following: Literary Theory, Western Intellectual History, or Comparative 

Methodology (3 credits). 

(2) Second foreign language: this is a course requirement of the department, though no course 

credit is given. Students must complete two years of a second foreign language course at this 

university (3 credits each semester, 12 credits in total, but not counted as required credits) 

and pass with a score of 70 or above. For graduate students in the program who have 

completed second foreign language coursework in a university accredited by the Ministry of 

Education, this requirement may be waived with proof of scores prior to the beginning of 

classes.  



2. Elective Courses: these are courses with codes beginning with ‘D’ or ‘M,’ including 

independent study courses (3 credits / 3 courses maximum) and extra-departmental courses 

(including credits from exchange programs, 9 credits maximum). The total number of 

independent study courses and courses taken from other departments may not exceed 12 

credits. In order to enroll in an independent study course, students must seek the agreement 

of the dissertation supervisor(s) and the instructor, who must sign the independent study 

course syllabus and submit it to the department chair for approval before the application 

deadline. Application deadlines for the independent study course are July 31 for the first 

term, and December 31 for the second term. 

 

3. Students can apply to transfer up to 9 graduate credits, subject to the department chair’s 

approval. Graduate courses taken from other universities will count as extra-departmental 

credits and as elective courses, subject to the department chair’s approval. 

 

IV. Qualifying Examinations 

1. Two examinations are required:  

(1) To register for the first qualifying examination (related to coursework), the student must 

have completed the required (D/M) courses and credits, and have begun second foreign 

language coursework. The student should consult the course instructor for the reading list. To 

register for the second qualifying examination (related to the dissertation), the student must 

have begun the second year of the second foreign language. The student should consult the 

dissertation supervisor(s) for the reading list. 

(2)  For both examinations, three copies of the reading list must be submitted to the department 

chair first as reference to form examination questions; the chair may solicit advice on the 

reading list from specialists in the field. 

2. The qualifying examinations must be passed within four years of enrollment for the 

student to be considered a PhD candidate. 

3. According to the University Regulations on Qualifying Examinations for PhD 

Candidates, a student who fails the qualifying examination and fails again the second 

time will not be allowed to continue in the program. 

V. Publications 

Within their course of study and before the degree examination, students must present papers in 

scholarly conferences and publish articles in refereed journals or refereed books in order to graduate.  



VI. PhD Dissertation 

The dissertation is a requirement equivalent to 0 credits of coursework. 

1. Work on the dissertation is begun only after a student advances to PhD candidacy. Students may 

freely choose a topic relevant to English and American literatures, comparative literature, or 

other topics and approaches approved by the dissertation supervisor(s) and the department chair. 

Before starting work on the dissertation, three copies of the dissertation prospectus approved by 

the supervisor(s) must be submitted to the department chair. The chair will appoint two relevant 

faculty members, together with the student’s dissertation supervisor(s), to examine the 

prospectus and to preside over an oral examination. After the successful completion of the oral 

examination, there should be a period of at least 4 months before the candidate registers for the 

degree examination. 

2. The language of the dissertation is limited to English. The body of the work should exceed 200 

pages, be typewritten or computer-printed, and formatted according to the most recent edition of 

the MLA Handbook. If the dissertation includes a full-text translation of a lengthy work, the 

translation should not be placed in the main body but in an appendix. After successful 

completion of the dissertation defense, the dissertation should be bound according to university 

regulations. 

3. Articles or papers that have been published or presented elsewhere may be included in the 

dissertation, but it is necessary to give credits in the Acknowledgements section and to include a 

note at the title of the chapter in question. Special attention should be paid to copyright issues in 

the case of a conference paper. 

VII. Degree Examination 

1. The registration dates for the degree examination are set and announced by the university each 

semester. As a rule, students should not go abroad for exchange or internship in the semester 

when the thesis defense is held. In certain cases, with approval from the supervisor, students can 

hold the thesis defense while going abroad for exchange or internship. 

2.  When registering, the candidate must submit a registration form accompanied by one copy of the 

candidate’s academic transcript, evidence of publication, and the dissertation draft and abstract 

as approved by the dissertation supervisor. 

3. At least two members of the dissertation defense committee should come from outside the 

department, including one from outside the university. 

4. Students must submit the Statement of Academic Ethics and Originality Comparison to the 

Department Office before graduation. 

5. After the dissertation defense, revisions in the dissertation must be clearly annotated and 

elucidated. The revisions must be approved by all members of the dissertation defense 

committee; a written approval form with their signatures must be submitted to the department 



office within the stipulated time frame before the candidate may proceed to graduation. Any 

disputes that arise will be deferred to the department chair.  

6. The degree examination is held according to the University Regulations on Doctorate and 

Master’s Degree Examinations. 

VIII. Students can in total take up to two teaching assistantships or department-funded administrative 

assistantships. 

IX. These regulations are implemented after being passed by the Course Committee and presented at 

the Departmental Affairs Meeting. When revised, the same procedures will apply. 

Passed by December 30, 2009 Curriculum Committee Meeting 

Revised and Passed by March 3, 2010, Departmental Affairs Meeting 

Passed by March 28, 2012, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 18, 2012, Departmental Affairs Meeting 

Passed by March 12, 2014, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 16, 2014, Departmental Affairs Meeting 

Passed by April 23, 2014, Curriculum Committee Meeting 

Presented at June 17, 2014, Departmental Affairs Meeting 

Passed by March 11, 2015, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 15, 2015, Departmental Affairs Meeting 

Passed by March 16, 2016, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 13, 2016, Departmental Affairs Meeting 

Passed by May 26, 2017, Curriculum Committee Meeting 

Presented at September 20, 2017, Departmental Affairs Meeting 

Passed by March 25, 2020, Curriculum Committee Meeting 

Presented at April 15, 2020, Departmental Affairs Meeting 

Passed by September 21, 2020, Curriculum Committee Meeting 

Presented at September 30, 2020, Departmental Affairs Meeting 

Revised and Passed by September 21, 2022, Curriculum Committee Meeting 

Presented at September 28, 2022, Departmental Affairs Meeting 

 

 

 

 

 


